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L’edició més ambiciosa del Fil-
mets Badalona Film Festival s’a-
propa a la seva recta final. La 44a
edició de la mostra de curts,
que finalitza aquest cap de set-
mana, ha reunit més públic que
mai als teatres badalonins.

El director del festival, Agus-
tí Argelich, assegura que estan
molt contents perquè han acon-
seguit omplir el Teatre Zorrilla
en set ocasions. “En el quart dia
del festival ja havíem superat de
bon tros les darreres edicions”,
apunta.

Argelich destaca que el Fil-
mets “ja és un referent europeu”
i que se situa “entre els deu pri-
mers” en el rànquing mundial

dels festivals de curtmetratges,
tot i que moltes vegades “des de
la ciutat no se n’és conscient”.

La raó d’aquest èxit, segons el
director del Filmets, rau en el fet
que “el festival té uns continguts
que difícilment veus al cinema o
a la televisió” i per això aconse-
gueix mantenir un públic fidel i
descobrir el món del curtme-
tratge a nous públics.

NOMS PROPIS
Ninetto Davoli, Francesc Orella
i Assumpte Serna són algunes de
les figures destacades que han
passat per aquesta edició. Arge-
lich remarca que no se’ls ha
convidat només “per donar més
difusió” al festival, sinó que “hi
han participat activament”. 

L’actor que dona vida a Mer-
lí va aprofitar la presentació del
seu curt Letargo per conversar

amb estudiants de cinema que
van omplir el Zorrilla i després
també ho va poder fer amb Da-
voli –Premi Honorífic del Fil-
mets–, protagonitzant així “els 15
minuts més màgics de la histò-
ria del festival”, segons Argelich. 

Una altra de les sessions exi-
toses ha estat la presentació de
Donde no puedes llegar, prota-
gonitzat per Serna.

LA NIT DE LES VENUS
Demà passat se celebrarà al Zo-
rrilla la Nit de les Venus, que
clourà el festival amb un espec-
tacle sorpresa que acompanya-
rà la gala dels premis.

Argelich destaca que la ma-
joria dels guanyadors d’aquesta
edició seran presents a la gala, un
fet que “representa el valor que
té per a aquests cineastes el fet de
guanyar un premi al Filmets”.

El Filmets no es queda curt
» Els organitzadors del festival badaloní asseguren que aquesta edició ja ha superat les anteriors
» Ninetto Davoli, Francesc Orella i Assumpte Serna han estat fins ara els grans protagonistes

L’actor italià Ninetto Davoli ha rebut el premi honorífic del festival. Foto: Filmets

INDÚSTRIA4El Filmets no
vol ser només un referent en
el món del curtmetratge. El
conseller de Badalona Comu-
nicació, Josep Viñeta, explica
que aquest any han fet una
aposta clara per incidir tam-
bé en la indústria del cinema.

Com a part de les activitats
professionals del Filmets, di-
marts es va celebrar una tro-
bada entre productores cata-
lanes i productores de la regió
italiana de l’Apúlia. L’objectiu
era presentar el fons de 10
milions d’euros del qual dis-
posa aquesta regió italiana per
buscar coproduccions. 

A la trobada van participar
al voltant de 50 productores
catalanes, entre les quals al-
gunes de les més importants
del sector, com Mediapro, Fil-
max i Diagonal TV. Viñeta
assenyala que, tot i que de la
sessió no en va sortir cap con-
tracte, “s’han establert els pri-
mers contactes”.

Les activitats professio-
nals del festival continuen
aquest divendres, amb la ses-
sió Mou el teu curt!, que reu-
nirà representants dels mer-
cats audiovisuals més im-
portants del món amb joves
cineastes locals.

10 milions d’euros per a 
coproduccions audiovisuals

Augusto Magaña
BADALONA
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Els semàforsAire fresc

per Estanis Alcover i Martí

Eines i sostenibilitat

Quan el públic i els responsables de po-
lítiques comparteixen una visió del
món basada en proves, veritables aven-
ços en el desenvolupament econòmic
i social, com l'assoliment dels Objectius
de Desenvolupament Sostenible
(ODS), són possibles. El Banc Mundial
és una de les principals ins-
titucions que genera dades
i porta a terme recerca en
l'àmbit del desenvolupa-
ment. Però no només té la
responsabilitat de posar a
disposició aquests béns pú-
blics mundials, sinó que
també ha adquirit l’obligació de pre-
sentar-los d'una manera més com-
prensible per a una audiència general.

Baixant uns quants graons, la Di-
putació de Barcelona i l'Institut Car-
togràfic i Geogràfic de Catalunya
(ICGC) impulsen també atles de sos-
tenibilitat urbana en municipis barce-

lonins. Cada atles està format per cinc
mapes que analitzen l'eficiència ener-
gètica, el comportament tèrmic, la
contaminació lumínica, el potencial fo-
tovoltaic i el verd urbà de cada ciutat,
com Badalona, l’Atles de Sostenibilitat
Urbana de la qual està format per un

conjunt de mapes de temàtica am-
biental publicats sobre un sistema
d’informació geogràfica (SIG), avançat
i entenedor.

M’expliquen que l’Atles badaloní
neix de la necessitat de donar respos-
ta als nous reptes ambientals del segle
XXl. El canvi climàtic amb els plans

d’adaptació i mitigació, la transició
energètica, la contaminació atmosfè-
rica... Tots ells amb un elevat impacte
sobre la qualitat de vida i la salut dels
badalonins donen una clara imatge de
cap on anem i la feinada que cal fer.

Juntament amb Badalona, altres
municipis com Berga, Es-
plugues de Llobregat, Sa-
badell i Sant Cugat del Vallès
han obtingut també el su-
port de la Diputació per ti-
rar endavant una experièn-
cia "pionera a tot l'Estat".
Ara ens caldrà veure l’ús

que se’n fa d’aquest valuós Atles. Entenc
que l'estudi d'aquestes dades ha de
permetre que els tècnics i polítics de l’A-
juntament badaloní puguin prendre
les decisions adequades, sempre amb la
voluntat d'impulsar unes millors polí-
tiques que permetin augmentar la qua-
litat de vida dels badalonins. A veure.

Canvi climàtic, transició energètica,
contaminació atmosfèrica...

Cal fer una feinada

Cinquè cònsol de Bar-
celona cessat per pres-

sions del Govern espan-
yol. Grècia s’afegeix a Letònia, Bulgària,
Filipines i Finlàndia. Queda clar que el
PSOE té la mateixa política que el PP
quan es tracta de Catalunya. El piròman
de la diplomàcia @JosepBorrellF des-
enfrenat.

El Twitter en paper
Aquí es
piula

Dels creadors del Con-
sell Assessor per a la

Transició Nacional, Co-
missió d'Estudi del Procés Constituent,
Consell per la República, arriba el Con-
sell Assessor per a l'Impuls d'un Procés
Constituent. Eh, dissimulen millor que
ERC, però quina mateixa cara de ci-
ment armat.

@pilarcarracelas

Cada vez son más las
voces sensatas en Es-

paña que abogan por
una aplicación razonable del derecho,
olvidando consideraciones políticas.
Ahora ha sido el antiguo presidente del
Tribunal Supremo el que ha explicado
que en Cataluña no hubo rebelión.
#sensatez.

Diego Fernández y
Juan Martínez, alum-

nos de la Universidad de
Oviedo con mejores expedientes,
plantan a los Reyes: "La universidad
nada tiene que ver con los Borbones.
Quieren hacerse foto utilizando nues-
tro esfuerzo para tapar sus vergüen-
zas", dicen.

@FonsiLoaiza@jpurias@josepalay
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Difusió controlada

Generalitat
Els veïns de Llefià estan cansats de les

llistes d’espera del CAP de Gran Sol. El
18 d’octubre més de 150 persones i re-
presentants de diversos partits polítics

es van concentrar davant del centre per
exigir a la Generalitat que hi posi remei. 

pàgina 11

Núria Rodríguez
L’Associació de Comerciants de la Salut

té nova presidenta. Núria Rodríguez (a la
foto, a la dreta), propietària de la històri-

ca Xurreria Rodríguez, agafa el relleu
d’Óscar Palma amb empenta i noves ide-

es per ajudar el petit comerç del barri. 
pàgina 18

Open House
El festival 48h Open House Bcn torna a

oferir, un any més, la possibilitat de visi-
tar l’interior de diversos edificis del Bar-

celonès Nord, alguns dels quals estan
tancats la resta de l’any. Badalona i San-

ta Coloma hi tornen a participar. 
pàgina 14
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Llums, càmeres i acció: el 44è 
Filmets es posa en marxa demà1

2 Què volem?

Montgat, a punt de posar-se al 
dia amb el Tribunal de Comptes

Polèmica a Santa Coloma per la 
possible pèrdua de 25 policies locals

La Penya vol aprofitar les
urgències del cuer, el GBC

El + llegit línianord.cat

3

4

5

Les claus

Torna la Filosofia als instituts.
Una assignatura que havia estat
apartada dels temaris ara serà
obligatòria durant els tres últims
cursos, com a matèria comuna,
amb accent als continguts ètics i
també a la història. Hi ha qui es
pregunta: Per ser una assigna-
tura “maria”, per què serveix? Els
programes són per aconseguir un
títol, en una societat que opta pel
màxim benefici material, deixant
de banda altres valors com els
socials i culturals. No serà que la
filosofia ens farà nosa? 

No transcendim més enllà de
les nostres necessitats més pe-
remptòries. Tenir una bona feina
i ben pagada, família, menjar bé,
estones d’esbargiment, amistats,
un bon cotxe i una casa de segona
residència, i potser poder exhibir-
nos davant dels que ens envolten. 

I ja està? Nosaltres som el
centre del món i el món el centre
de l’Univers. Aquesta petitona
esfera, una molècula de polsim
en l’espai infinit, ho és tot per a
nosaltres i aquí s’acaba el brò-
quil, no donem per a més. No es
tracta de rememorar les classes
de “Merlí” d’una sèrie televisiva.
Veure la multitud d’actes pro-
gramats a la Ciutat Oberta Bien-
nal de Barcelona dona pistes de
cap a on va o hauria d’anar la
nostra societat dins del món glo-
bal en el qual estem inserits.
L’assistència de 20.000 perso-
nes és un èxit esclatant i un bon
auguri que la nostra societat és
viva i es compromet a pensar,
perquè amb el pensament autò-
nom i crític de tots nosaltres, es-
pecialment dels joves, és com
podrem aconseguir, en el futur,
una Catalunya millor.

Filosofia
per Jordi Lleal 

Vist al Twitter

@iuforn: La mala notícia pel Barça-
Madrid és que Messi està lesionat. La
bona és que Lopetegui encara és entre-
nador blanc.

@apereirasole: Un consell de la república
sense república i un procés constituent
que no farà cap constitució. Ja em discul-
pareu l’escepticisme.

#RepensarElPaís

@GPursals: No sé com dir-ho amb deli-
cadesa. Han trobat els trossets del perio-
dista Jamal Khashoggi enterrats al jardí
de la residència del cònsol saudita.

#Khashoggi #BarçaMadrid

Tardor federalista
per Mari Carmen Lozano

Fa uns dies vaig assistir a la pre-
sentació del llibre “Empantana-
dos”. Un acte organitzat per Fe-
deralistes d’Esquerra a l’espai
Betúlia de Badalona. En finalit-
zar l’acte, en el torn de precs i pre-
guntes, una assistent que es va
presentar com a professora d’u-
niversitat, va preguntar al seny-
or Joan Coscubiela què estaven
fent els/les federalistes per atreu-
re els/les joves envers la ideolo-
gia federalista. Suposo que com
era una mica tard, la resposta per
part del ponent va ser curta i con-
cisa: “No tinc cap fórmula per
aquest tema”. De camí cap a
casa, vaig pensar que el ponent,
encara que fossin cinc cèntims,
podia haver fet alguna apreciació
de l’aposta, per exemple, que
estan portant a terme els/les jo-
ves per fer avançar el federalisme
a la Unió Europea. 

El cas va ser que la paraula
“jove” se’m va quedar penjada a
l’hemisferi dret, i vaig sentir cu-
riositat per saber per què una part
considerable dels joves catalans
apostaven per l’independentis-
me. Doncs bé, sembla que són di-
verses les causes que fan que
els/les joves se sentin defensors
de la causa independentista: l’e-
ducació, la família, l’atur, la cor-
rupció, el passat franquista i el
desgast dels partits consolidats
són algunes de les causes que fan
que  els/les joves se sentin atrets
per l’ideari independentista i el
vegin com la ideologia que els

permetrà conquerir una nova
nació. Però a més d’aquestes
raons, també ens trobem que hi
ha una edat propicia perquè l’in-
dependentisme es coli per la pell
suau dels joves: l’adolescència.

En el temps de l’adolescència
els/les joves són més vulnerables
als esdeveniments que succeei-
xen a la seva vida. Segons alguns
estudis, es considera que els can-
vis que es produeixen en aques-
ta etapa lligats a nous coneixe-
ments i a la reflexió que es pro-
dueix sobre la identitat fan que
els/les joves se sentin partidaris
envers les ideologies de caire
nacionalista. En una societat que
ofereix més incerteses que opor-
tunitats la utopia nacionalista
troba en aquest col·lectiu emo-
cional un camp de cultiu on con-
rear la possibilitat de construcció
de la nació ideal. I així, els/les jo-
ves carregats d’il·lusions per un
nou país fan de l’independentis-
me la seva senyera.

Deia la filòsofa Hannah
Arendt que quan la política es
desvincula de la veritat es cor-
romp la democràcia. És per això
que continua sent necessari que
torni el seny a les institucions ca-
talanes i es faci una reflexió ajus-
tada de la realitat. Calen polítics
que no vulguin confondre, que no
facin una interpretació interes-
sada. Cal que la veu federalista ar-
ribi als joves com la ideologia que
ens permetrà  construir de nou el
contracte social per Catalunya.   

Línia Nord revalida el lideratge
en difusió certificada

COMUNICACIÓ4L'última certi-
ficació del control d'OJD-PGD ha
atorgat a Línia Nord una difusió
d’11.158 exemplars setmanals.
Aquesta xifra revalida la posició
de lideratge del setmanari al
Barcelonès Nord, l’única publi-
cació auditada a Badalona, Sant
Adrià, Montgat i Tiana.

Tot plegat en el marc dels
més de 237.000 exemplars men-
suals que la mateixa certificació
ha atorgat a les 19 publicacions
de la xarxa Línia, editada pel
Grup Comunicació 21, fundat

l’any 1999. Una xarxa que tam-
bé és líder a la majoria de barris
de Barcelona, amb els 9.163
exemplars quinzenals de Línia
Sants –15 anys després de la seva
fundació– i els 9.813 del també
quinzenal Línia Les Corts, o els
10.035 exemplars mensuals de
Línia Eixample, entre altres.

També destaca la difusió del
setmanari Línia Vallès, amb
14.331 exemplars distribuïts al
Vallès Oriental, o els 10.040
exemplars mensuals de Línia
Nord, edició Martorell. 



7 | 

línianord.catPer a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 93 530 96 22 25 d’octubre del 2018



| 8

línianord.cat 25 d’octubre del 2018

Badalona

POLÍTICA4Incertesa. Aquesta és
la paraula que ara mateix defineix
millor el panorama de les forces
d’esquerra de cara a les eleccions
municipals de l’any vinent. Men-
tre que ERC ja té clar que es pre-
sentarà amb Oriol Lladó de can-
didat, els ‘comuns’ encara han de
decidir si aniran en una mateixa
llista amb Guanyem Badalona.

Ambdues formacions van
arribar a conclusions dispars en
les seves assemblees celebrades
el cap de setmana passat. Guan-
yem aposta per crear una nova
plataforma que superi la dinà-
mica de coalicions i el pacte en-
tre partits. El Comú de Badalo-
na, en canvi, ha decidit celebrar
primàries abans de Nadal.

Jose Téllez, portaveu de Guan-
yem, considera que per inter-
pel·lar gent de fora dels partits i
fins i tot les bases d’ERC s’ha de
crear “un front popular”. Per
aquest motiu, assegura que fer pri-
màries per després negociar “és un

error, perquè llavors molta gent es
queda fora d’aquesta negociació”.

Aïda Llauradó, coordinadora
d’ICV a la ciutat, explica que en-
cara no han descartat anar a les
eleccions amb Guanyem, però as-
senyala que aquesta decisió hau-
rà de ser “paral·lela” a les primà-
ries. A més, deixa clar també
que ICV-EUiA farà “tota la seva
activitat política dins del marc de
Catalunya en Comú”.

Téllez tampoc tanca les por-
tes a un possible acord després
de les primàries dels ‘comuns’,

tot i que no volen “una negocia-
ció de quotes i de càrrecs”.

En tot cas, Llauradó apunta
que el candidat s’hauria de de-
cidir una vegada ja hi hagi acord.
Téllez, però, considera que Do-
lors Sabater –que abans d’ahir se
la va veure a la presentació de la
nova plataforma Sobiranistes–
és “la persona que està millor po-
sicionada per guanyar Albiol” i
apunta que els agradaria que el
sistema d’elecció del candidat a
l’alcaldia fos “més transparent”
que el que es fa en una coalició.

Guanyem Badalona crida a formar un “front popular”. Foto: Guanyem

La possible candidatura unitària
de les esquerres es complica

» Guanyem demana una plataforma sense dinàmiques de partit
» El Comú de Badalona celebrarà primàries abans de Nadal

La contractació de la parella
de Mañas arriba al Parlament

POLÈMICA4Més de cinc mesos
després reviu la polèmica per la
contractació de la parella del
regidor d’ICV-EUiA Àlex Mañas
com a tècnica de medi ambient
de l’Ajuntament, quan aquest
encara era membre del govern
municipal.

Arran d’una petició del PP, la
directora del Servei d’Ocupació
de Catalunya (SOC), Mercè Ga-
rau i Blanes, haurà de compa-
rèixer al Parlament de Catalun-
ya per donar explicacions sobre
el procés de selecció que va per-
metre a la parella de Mañas ac-
cedir a aquest càrrec de tècnica
superior en dret a l’Ajuntament.

“Si es demostra qualsevol ti-
pus d’irregularitat exigirem que
se’n derivin totes les responsabi-
litats, ja siguin polítiques, laborals
o jurídiques”, afirma el regidor del
PP Xavier García Albiol.

ICV VA VOTAR-HI A FAVOR
En declaracions a Línia Nord,
Mañas assegura que la compa-
reixença de Garau és “la prova més
evident” que l’Ajuntament de Ba-
dalona no va tenir res a veure en
la contractació de la seva parella
i assenyala que per això mateix el
grup parlamentari d’ICV va votar
a favor de la compareixença. “No
hi ha res a amagar”, conclou.

La protecció a les víctimes de
violència masclista, a l’aire

JUDICIAL4El partit judicial de
Badalona ha denegat el 67,8% de
les ordres de protecció per vio-
lència masclista entre el 2010 i
el 2017. Així ho ha avançat
aquesta setmana eldiario.es, a
partir de les dades que ha pu-
blicat el Consell General del Po-
der Judicial (CGPJ). 

Els jutjats de Badalona han
denegat 954 sol·licituds d’or-
dres de protecció en aquest pe-
ríode de set anys i només n’han
adoptat 303 (també hi ha hagut
150 sol·licituds no admeses).
D’aquesta manera, Badalona

s’ha convertit en la setena ciutat
de Catalunya amb més ordres de
protecció denegades, per darre-
re de ciutats com Arenys de
Mar, Barcelona i Granollers.

A més, segons les dades del
CGPJ, Catalunya és la comuni-
tat autònoma que concentra
més ordres de protecció dene-
gades de tot l’estat espanyol,
amb molts jutjats per sobre del
70%. Aquest percentatge està
molt per sobre de la mitjana
d’ordres denegades a Espanya,
que és del 37% en el mateix pe-
ríode de temps.

El retorn dels cotxes 
al passeig marítim porta cua

MOBILITAT4La decisió de per-
metre el retorn temporal dels
cotxes al passeig marítim se-
gueix generant polèmica. Els
regidors de Guanyem Badalona
en Comú -que van ser impulsors
de la pacificació- s’han oposat ro-
tundament a la mesura del go-
vern d’Álex Pastor. 

Des de Guanyem asseguren
que aquesta mesura és “contra-
produent i discordant amb les
polítiques de mobilitat sosteni-

ble” i han demanat que s’obri a la
participació ciutadana el projecte
de reforma integral del passeig que
vol impulsar Pastor.

MENYS IBI PELS COMERÇOS
Per altra banda, el PP  ha recla-
mat una bonificació del 90% de
l’IBI, durant els pròxims dos
anys, per als comerciants que es
vegin afectats per les obres d’a-
dequació del passeig marítim,
que començaran a finals de 2019.

Política | Pastor presenta els avals per ser candidat
L’alcalde de Badalona, Álex Pastor, ha presentat aquesta setmana al PSC 

els avals necessaris per ser el candidat socialista a l’alcaldia de la ciutat a les
pròximes eleccions municipals, que se celebraran el maig de l’any vinent.
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4La reforma dels jutjats de Ba-
dalona segueix el seu curs per
aconseguir la modernització de
l’edifici anunciada el passat mes
de juny per la conselleria de
Justícia.

Així doncs, les obres que s’es-
tan fent permetran que aquest
edifici situat al carrer Prim de Ba-
dalona tingui nous espais dià-
fans, sense envans, per guanyar
espai i lluminositat, nous vestua-
ris i sales d’entrevistes per a una
millor atenció a les víctimes del
delicte. La inversió de la Genera-
litat per fer realitat aquesta millora
és de 2,5 milions d’euros.

Les obres, que van començar
el passat mes de juny i està previst
que durin dos anys, també per-
metran arreglar els actuals pro-
blemes de goteres que hi ha a la
teulada, canviar tot el sistema
elèctric, la climatització i els qua-
tre ascensors de l’edifici, a més d’e-
liminar les actuals barreres arqui-
tectòniques. Tota la remodelació
s’està fent de forma progressiva
perquè les obres puguin ser com-
patibles amb l’activitat judicial. 

En el marc d’aquesta remo-

delació també hi ha previst l’en-
derroc d’un antic magatzem ad-
jacent a l’edifici del carrer Prim,
que és propietat de la mateixa Ge-
neralitat. Això ha de permetre
instal·lar unes escales d’emer-
gència exteriors, per si fos ne-
cessària l’evacuació de les de-
pendències. Aquestes escales i el
nou sistema de prevenció d’in-

cendis i d’alarma antirobatoris
suposaran un salt qualitatiu en la
seguretat de l’edifici.

JUTJAT DE FAMÍLIA
En paral·lel, la conselleria de Jus-
tícia també ha apostat per doblar
la plantilla del jutjat de reforç de
família, que definitivament es
converteix en el Jutjat de Prime-
ra Instància número 8 de Bada-

lona i que està ubicat a les ins-
tal·lacions del carrer Francesc
Layret. 

Amb la consolidació de l’antic
jutjat de reforç com el segon jut-
jat de família de Badalona, la
plantilla ha passat de cinc treba-
lladors a 10. La creació d’aquest
jutjat és una reclamació que la Ge-
neralitat de Catalunya ha fet cons-
tar com a prioritària des de fa anys
al govern espanyol, que és de qui
depèn la creació de nous òrgans
judicials.

CALENDARI 2018-2019
A banda del de Badalona, en els
darrers mesos també s’han posat
en marxa nous jutjats a Barcelo-
na, Granollers, Mataró, Reus i Te-
rrassa. Al desembre serà el torn de
Sabadell i l’any que ve de l’Hos-
pitalet, Girona, Lleia i el Vendrell.

La posada en marxa d’aquests
jutjats respon a la petició que el
Departament de Justícia va fer al
ministeri de Justícia el 2015. La
competència exclusiva per a la
creació de nous jutjats i per a l’ad-
judicació de les places de jutge i
jutgessa correspon a l’Estat.

La millora dels jutjats avança
» El Departament de Justícia inverteix 2,5 milions d’euros en la reforma dels jutjats de Badalona

» Les obres es van posar en marxa al juny i renovaran les instal·lacions del carrer Prim

4El Departament de Justícia de
la Generalitat ha començat a po-
sar en funcionament 14 nous jut-
jats arreu de Catalunya des del
passat mes de juny, quan van
començar a funcionar els cinc
primers. Els deu restants ho faran
de forma esglaonada per acabar
de completar-se al llarg de l’any
que ve.

El pressupost destinat a fer re-
alitat la creació de tots aquests
nous i necessaris òrgans judicials
és de gairebé set milions i mig
d’euros, que corresponen a les
partides destinades a obres, ins-

tal·lacions, mobiliari, tecnologies
de la informació i treballadors.

DÈFICIT DE JUTGES
Catalunya té 10 jutges per cada
100 mil habitants. En canvi, a l’es-
tat aquesta xifra és d’11 per cada
100 mil habitants. Per acabar amb
aquest dèficit, a Catalunya s’hau-
rien de crear 70 nous jutjats, segons
un informe elaborat per la Uni-
versitat Autònoma de Barcelona i
el Consell de l’Advocacia Catalana.

La resta de països del Consell
d'Europa tenen una ràtio de 21 jut-
ges per cada 100 mil habitants.

Nous jutjats a tot Catalunya

Les obres permetran
millorar la seguretat

de tot l’edifici

La remodelació s’està fent de forma progressiva perquè les obres puguin ser compatibles amb l’activitat judicial. Foto: Arxiu

Pàgines especials
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Els veïns de Llefià, cansats 
de les llistes d’espera del CAP
SALUT4Els veïns de Llefià han
perdut la paciència amb les llis-
tes d’espera del CAP de Gran Sol.
El passat 18 d’octubre més de
150 persones es van concentrar
davant del centre mèdic per exi-
gir a la Generalitat que posi més
metges a disposició del centre
per tal d’agilitzar l’atenció mè-
dica al barri, com va explicar Ba-
dalona Comunicació.

Les associacions de veïns
apunten que l’espera per a una
visita al metge de capçalera pot
arribar, en alguns casos, fins als
quaranta dies. L’espera és enca-
ra més gran quan es tracta dels
especialistes, pels quals s’ha
d’esperar prop de quatre mesos
per tenir una cita. 

El centre atén uns 20.000
pacients i només té un equip
d’onze metges de capçalera, dels

quals dos estan actualment de
baixa.

L’alcalde Álex Pastor, l’exal-
caldessa Dolors Sabater i el re-
gidor d’ERC Francesc Ribot van
participar en la concentració
per donar suport a les reivindi-
cacions veïnals, entre altres re-
presentants dels partits del Ple.

ALBIOL, ESCRIDASSAT
També va assistir-hi l’exalcalde
i regidor del PP Xavier García Al-
biol, que en un moment de la
concentració va voler prendre la
paraula i va ser escridassat per
un grup de veïns que no li van
permetre parlar per megafonia.
Albiol va qualificar aquesta si-
tuació de “lamentable” i va cul-
par dels crits “cinc militants co-
munistes i socialistes” en un
missatge publicat a Twitter. 

Les tancades d’immigrants, que
es van impulsar a diverses ciutats
catalanes a finals d’abril, estan a
prop d’arribar al seu final. Les
concentracions de Badalona,
Barcelona i l’Hospitalet de Llo-
bregat s’estan plantejant, con-
juntament, constituir una pla-
taforma que continuï amb les se-
ves reivindicacions i que els per-
meti abandonar les tancades.

La decisió s’ha pres en una
assemblea conjunta, on s’ha con-
clòs que ja s’havia tret el màxim
rendiment possible de l’estratè-
gia seguida fins ara i que en
aquests moments les tancades
estaven molt debilitades i en
condicions molt precàries com
per seguir per aquesta via. Així
ho explica Ferran Moreno, por-
taveu de la plataforma de suport
a la tancada de Badalona, que as-
senyala que el tancament dels lo-
cals es produirà abans del 15 de
novembre, tot i que encara no hi
ha una data concreta.

Moreno apunta que la inten-
ció de la plataforma badalonina
és continuar en un altre indret
amb les activitats que desenvo-

lupaven fins ara: la consultoria de
temes migratoris i les classes de
castellà. A més, també deixa clar
que es continuarà fent segui-
ment de les negociacions amb la
Generalitat i seguiran pressionant
per reunir-se amb la delegació del
govern espanyol. 

El que més els preocupa és
aconseguir que les prop de vint
persones que han estat fixes a la
tancada de Badalona puguin te-
nir un alberg durant uns mesos.
Moreno explica que segueixen es-
perant una nova reunió amb l’A-
juntament i que, en la darrera tro-
bada, el regidor de serveis socials

Jordi Subirana s’havia compro-
mès a negociar millores en els
protocols d’empadronament i  a
posar en marxa un pla d’acollida
que serveixi per coordinar les
entitats que treballen amb els
col·lectius immigrants a la ciutat.

“No volem ser una oficina
que doni un servei que hauria de
donar l’Ajuntament”, assenyala
Moreno, el qual també apunta
que donaran un marge de temps
fins a final d’octubre perquè Su-
birana els convoqui a una nova
reunió. Si això no passa, assegura
que es manifestaran cada di-
lluns a la plaça de la Vila.

La tancada de Badalona finalitzarà al novembre. Foto: Augusto Magaña

El final de les tancades
d’immigrants és imminent

Augusto Magaña
BADALONA
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4Pas endavant perquè la co-
mercialitzadora pública Barcelona
Energia es converteixi en l’opera-
dor elèctric metropolità i pugui co-
mençar a donar servei a instal·la-
cions públiques i a particulars del
territori. El Ple de l’AMB del passat
16 d’octubre va aprovar inicial-
ment la memòria justificativa de
l’activitat de l’empresa, que des del
juliol d’enguany ja subministra
l’electricitat a l’Ajuntament de
Barcelona. Ara, només falta espe-
rar que abans d’acabar l’any s’a-
provi finalment l’expedient d’ini-
ciativa econòmica i, així, a partir
del 2019 la comercialitzadora ja
podria donar servei a unes 20.000
llars de l’àrea metropolitana. I tot
plegat amb un objectiu principal:
transitar cap a la sobirania ener-
gètica del territori metropolità.

Així ho expliquen des de
l’AMB, que destaquen que era
necessari dotar-se d’una eina
com Barcelona Energia capaç
d’impulsar una transició energè-
tica i un canvi de model i d’hàbits,
així com fomentar la generació
d’energia fotovoltaica i lligar la ge-
neració d’energia i el consum. 

I és que aquest operador me-
tropolità tindrà una triple funció.
En primer lloc, i tal com ja fa ac-
tualment amb l’Ajuntament de
Barcelona, subministrarà ener-
gia a l’AMB i a les empreses pú-
bliques gestores de serveis, així
com també a la ciutadania, a par-

tir del 2019 i dins dels límits legals
existents. També es contempla la
possibilitat que gradualment s’hi
puguin incorporar els altres ajun-
taments metropolitans i les seves
empreses públiques.

En segon lloc, l’operador pres-
tarà serveis complementaris a
l’AMB, a altres administracions i a
la ciutadania en relació amb l’es-
talvi energètic i l’assessorament
sobre les tarifes i potències més

adequades. I, finalment, fomen-
tarà l’energia renovable a través
d’impulsar-ne i augmentar-ne la
generació en espais privats o co-
munitats de propietaris.

ENERGIA VERDA
Amb tot, Barcelona Energia no
serà un operador qualsevol. A
banda de ser públic –tret distintiu
fonamental–, comercialitzarà 100%
energia verda i fomentarà l’energia
de proximitat. Per limitació legal,

només podrà destinar un 20% de
la seva activitat a tercers, és a dir a
la ciutadania, però tot i això el seu
impacte en el model i en els hàbits
de consum anirà molt més enllà
d’aquesta comercialització direc-
ta. Sigui com sigui, pel que fa a les
pròpies tarifes s’intentarà que si-
guin el màxim de favorables per als
ciutadans que se’n puguin bene-
ficiar. I, sobretot, es protegiran les
persones en situació de risc d’ex-
clusió residencial, així com les co-
munitats de propietaris que dis-
posin de plaques fotovoltaiques
per a l’autoconsum.

TERSA, INDISPENSABLE
I tot plegat s’articularà sobre la
base de l’empresa metropolitana
Tractament i Selecció de Residus,
S.A. (TERSA). I és que, per la llei
del sector elèctric, l’activitat co-
mercialitzadora d’energia elèc-
trica s’ha de desenvolupar mit-
jançant una societat mercantil
que sigui mitjà propi de l’AMB,
requisit que compleix aquesta
empresa. En aquest sentit, Bar-
celona Energia, gestionada per
TERSA, farà dues coses: repre-
sentar l’energia que produeix
l’Ajuntament de Barcelona i
l’AMB i comprar l’energia que
consumeixen (comercialitzado-
ra), respecte a la qual es dema-
naran els corresponents certifi-
cats d’energia verda, igual que ho
fa, per exemple, Som Energia.

WWW.BARCELONAENERGIA.CAT

Es protegiran les
persones en situació

de risc d’exclusió
residencial així com

les iniciatives
d’autoconsum

Pàgines especials

4El model energètic actual és in-
eficient i perjudicial per al medi
ambient i la salut de les persones.
Així ho consideren des de l’AMB,
que destaquen que es basa en els
combustibles fòssils, els quals cre-
en una forta dependència de l'ex-
terior i generen emissions conta-
minants i de canvi climàtic. A més,
afegeixen, la generació d'electri-
citat està centralitzada, en el marc
d’un model on es primen els in-
teressos de les companyies actuals
per sobre de l’interès general. No-
més durant l’última dècada, la
factura del preu de l’electricitat a
Espanya s’ha encarit un 70%.

Amb tot, des de l’AMB es de-
fensa un model basat en les ener-
gies renovables, l'estalvi, l'eficiència,
la gestió de la demanda i el foment

de la generació de proximitat, que
posi al centre la ciutadania i asseguri
l'accés a l'energia, produint-ne el
màxim de la que es consumeix.

Per tot plegat, fa temps que
l’AMB treballa per aquest nou
model. Per exemple, l’any 2014 ja
va aprovar el seu Pla de Sosteni-
bilitat, que contempla com a prio-
ritari l’Eix d’Energia i Canvi Cli-
màtic. Més endavant es consti-
tuiria la Taula Metropolitana per
un nou model energètic i la Tau-
la de Transició Energètica, i l’AMB
s’adheriria al Pacte d’Alcaldes per
l’Energia i el Clima. I, sense anar
gaire lluny, el passat mes de se-
tembre es va aprovar el Pla Clima
i Energia 2030, en el qual es con-
templa el full de ruta cap a una
transició energètica. 

Cap a la sobirania energètica

L’energia metropolitana
» L’AMB fa un pas més perquè Barcelona Energia pugui subministrar electricitat pública i verda

» A partir de l’any que ve la comercialitzadora pública podria donar servei a unes 20.000 llars

La comercialitzadora pública ja subministra l’electricitat a l’Ajuntament de Barcelona. Foto: Ajuntament de Barcelona
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ARQUITECTURA4Santa Colo-
ma obre les portes dels seus edi-
ficis emblemàtics aquest cap
de setmana. El festival d’arqui-
tectura 48h Open House Bar-
celona aterra a la ciutat per
sisè any consecutiu, en aquesta
ocasió per reflexionar sobre la
necessitat de traspassar el límit
de la façana per comprendre
l’espai construït. 

Per promoure aquesta refle-
xió, el festival transformarà la fa-
çana de l’Escola Municipal de
Música de Can Roig i Torres, a la
qual s’afegirà un mur-cortina
de vidre. A més, a aquest edifici
emblemàtic es realitzarà també
un taller de sonorització experi-
mental per descobrir com sona
Santa Coloma.

L’Open House obrirà al pú-
blic també les cotxeres de TMB
a Can Zam, com a exemple d’u-
na infraestructura que dona su-
port al desenvolupament i el
creixement social de la ciutat.

El restaurant Lluerna, L’Es-
cola de Restauració de Torribe-
ra i la Vinya de Sabater, en can-
vi, acolliran tallers culinaris i tast
de vins. També s’obriran al pú-
blic la Torre Pallaresa i l’Escola
Rosselló Porcel. El festival ofe-
reix també l’oportunitat de rea-
litzar itineraris guiats a aquests
edificis emblemàtics, pels quals
cal inscriure’s a la pàgina web de
l’Open House. 

TAMBÉ A BADALONA
El festival se celebra els dies 27
i 28 d’octubre també a Badalona,
que per a aquesta edició obrirà
diversos indrets emblemàtics,
com la fàbrica d’Anís del Mono,
el conjunt d’habitatges de Can
Mercader i les Termes i el De-
comanus de la ciutat romana.
Destaquen també els itineraris
guiats que exploraran, entre al-
tres, el barri de Sant Roc.

L’Escola Municipal de Música participa en l’Open House BCN. Foto: Open House

Santa Coloma obre les portes
dels seus edificis emblemàtics
» Set edificis de la ciutat participen en el 48h Open House BCN
» El festival ofereix itineraris guiats i tallers sonors i culinaris

Demanen despenalitzar
l’ocupació de pisos

HABITATGE4La PAHV viu dies
de molta activitat a Santa Colo-
ma de Gramenet. Aquesta set-
mana han aconseguit suspendre
el desnonament d’una família
que ocupava un pis propietat del
BBVA. Des de la PAHV assen-
yalen que s’havia interposat un
recurs, que va resultar favorable
i que ha permès que aquesta fa-
mília pugui seguir vivint en el
mateix pis fins que es torni a exe-
cutar l’ordre de desnonament.

La PAHV també ha acom-
panyat a judici una persona que
havia ocupat un pis també pro-
pietat del BBVA. Des de la pla-
taforma asseguren que ja havien

aturat un desnonament a aques-
ta persona i que al judici només
li van preguntar si tenia títol de
propietat o contracte de lloguer,
que no era el cas.

Per aquests casos, en els
quals les famílies no tenen cap
altra alternativa d’habitatge, la
PAHV demana que es despe-
nalitzi l’ocupació. Diverses en-
titats de l’àrea metropolitana
(com el Sindicat de Llogaters, la
PAH i la PAC) participaran
aquest dissabte en una trobada
per definir una campanya per
demanar la despenalització de
l’ocupació, segons informen des
de la PAHV Gramenet.

MOBILITAT4Torribera està mi-
llor connectat amb el centre de
Santa Coloma des d’aquest di-
lluns. Els ciutadans colomencs
disposen ara d’una nova línia
d’autobús, la B82, que surt cada
30 minuts des de la plaça de la
Vila fins al recinte on es troba el
Centre d’Alimentació de la Uni-
versitat de Barcelona i la seu de
la UNED, entre altres serveis.

L’Ajuntament destaca que
aquesta línia s’havia reclamat
durant molt temps per part de

les persones usuàries de les di-
verses instal·lacions de Torribe-
ra i que és el fruit d’un treball
conjunt amb el teixit associatiu
de la ciutat i l’AMB.

De moment, el servei no-
més funcionarà els dies feiners.
La B82 puja i fa parades a les
avingudes de Francesc Macià i
Pallaresa i al carrer de Prat de la
Riba. Un cop al recinte de To-
rribera, el bus puja fins al Cen-
tre Emili Mira i fa parada al cam-
pus universitari.

NOUS BUSOS ARTICULATS
L’Ajuntament recorda que la
B82 forma part de les mesures
destinades a millorar la xarxa de
bus de la ciutat, un objectiu en el
qual continuen treballant. Des de
principis de 2019, per exemple,
els busos de la línia M28 seran
articulats, per tal d’incrementar-
ne la capacitat, des de la plaça de
la Vila fins al centre de Badalo-
na. El consistori apunta que
arran d’aquestes millores s’ha
augmentat el nombre d’usuaris.

Torribera i el centre, connectats

Economia | Santa Coloma, capital de les monedes socials 
La ciutat acull aquest dijous la jornada internacional Monedes socials per al des-

envolupament local, on participaran experts en economia solidària. L’Ajuntament
de Santa Coloma va ser el primer de l’estat a crear una moneda pròpia. 
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EDUCACIÓ4La Mina vol con-
vertir l’educació en una eina
transformadora del barri. El
Projecte Educatiu de Barri de La
Mina (pebMINA) ha celebrat
aquest dilluns el primer plenari
d’aquest curs i s’ha marcat un
objectiu important: redactar un
nou pla estratègic per als prò-
xims cinc anys.

La tècnica d’educació de l’A-
juntament de Sant Adrià, Me-
ritxell Paez, explica a Línia Nord
que les més de quaranta entitats
i serveis del barri que participen
en el pebMINA disposaran de tot
aquest curs educatiu per redac-
tar aquest pla estratègic.

A aquesta primera reunió
s’han constituït les comissions de
treball que hauran de reunir-se
de forma periòdica. Ara, el pri-
mer pas, com assenyala Paez, és
“redactar la missió del pebMINA
per a aquesta nova etapa”,  a par-
tir de les idees clau que han
sorgit al primer plenari.

PROJECTE ARRELAT AL BARRI
Paez destaca que la importància
d’aquest pla estratègic és que ho
redactaran les persones que tre-
ballen cada dia al barri. “Tot el
que escrivim ho fem des del te-
rritori i té força a veure amb la re-
alitat. No venen assessors de fora
a fer el procés”, remarca.

En un barri on el 4,7% de la
població major de 18 anys no sap
llegir ni escriure, un dels principals
reptes del pebMINA és lluitar
contra l’absentisme escolar. “Per
assolir l’èxit educatiu dels joves,
una de les qüestions fonamentals
és que tinguin una trajectòria
normalitzada”, apunta Paez.

Al pebMINA participen diverses entitats del barri. Foto: Twitter (@pebMINA)

El barri de la Mina repensa
el seu model educatiu

» El Projecte Educatiu de Barri elaborarà un nou pla estratègic
» La lluita contra l’absentisme és un dels principals reptes

El PDU de les Tres Xemeneies
podria fer col·lapsar el trànsit
PARTICIPACIÓ4La plataforma
per la conservació de les Tres Xe-
meneies augura col·lapses greus
en la xarxa viària de Sant Adrià
si es manté el PDU actual del re-
cinte. Així ho ha expressat en el
tercer seminari del procés par-
ticipatiu, celebrat aquest dilluns.

La plataforma assenyala que
els principals col·lapses es po-
drien produir en els trajectes des
del Front Litoral fins a la Ronda
Litoral o la C-31 en direcció Ma-
taró. Per prevenir aquest pro-
blema proposen ampliar l’ac-

tuació del PDU per tal de solu-
cionar “el coll d’ampolla del port
de Badalona”, que dificulta la
continuïtat del futur passeig
marítim i la mobilitat per l’a-
vinguda Eduard Maristany.

El soterrament de les vies del
tren de la línia R1, afegir un vo-
ladís per al pas dels vianants i de
bicicletes al pont que connecta el
Fòrum amb les Tres Xemeneies
i obrir un nou pas per a vianants
entre la trama urbana i el Front
Litoral són altres recomana-
cions de la plataforma.

POLÍTICA4Joan Callau tornarà
a ser el cap de llista del PSC a
Sant Adrià de Besòs. L’assem-
blea extraordinària de la for-
mació socialista celebrada el 18
d’octubre va ratificar la seva de-
signació com a candidat a l’al-
caldia per a les pròximes elec-
cions municipals, que se cele-
braran el maig del 2019.

Callau va assegurar en el seu
discurs d’agraïment als mili-
tants que li han donat suport
que, si és reelegit alcalde, un dels

seus principals objectius serà
“dissenyar la ciutat del futur a
partir de les Tres Xemeneies i
potenciar l’activitat econòmica i
els polígons industrials”.

A l’assemblea extraordinària,
a més, també es va presentar l’e-
quip de campanya de les muni-
cipals, que treballarà sota el
lema “Sant Adrià Suma”. Els
socialistes destaquen que el seu
programa prioritzarà les actua-
cions municipals en ocupació,
educació i serveis socials.

23 ANYS AL CONSISTORI
Callau és alcalde de Sant Adrià
des del 2013, quan va ser no-
menat successor de Jesús María
Canga (PSC), que va deixar el cà-
rrec per “esgotament” després de
17 anys com a alcalde. Però el
candidat socialista a les pròximes
municipals és al consistori des
del 1995, on va treballar també
com a regidor d’Urbanisme. Ca-
llau va néixer a Santa Coloma de
Queralt, però viu a la ciutat des
de fa més de 30 anys.

El futur de les Tres Xemeneies s’està debatent aquestes setmanes. Foto: Arxiu

El PSC s’aferra a Callau 

Habitatge | Neinor Homes es compromet contra els pisos turístics
La immobiliària Neinor Homes ha enviat una carta a l’Ajuntament on es compromet 
a incloure en els Estatuts de les Comunitats de propietaris de les futures promocions 

que faci a la ciutat una prohibició expressa d’utilitzar els habitatges com a pisos turístics.
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SERVEIS4La Diputació de
Barcelona proporciona atenció
individualitzada i gratuïta a les
persones consumidores en re-
lació als litigis amb entitats fi-
nanceres per la inclusió de clàu-
sules abusives en contractes hi-
potecaris. Aquest servei es va
materialitzar el juliol de l’any
passat amb la signatura de con-
venis de col·laboració amb els
Col·legis Professionals de l’Ad-
vocacia (Barcelona, Sant Feliu
de Llobregat, Manresa, Saba-
dell, Granollers, Mataró i Vic) i el
suport dels Serveis Públics de
Consum. L’acord finalitza el 31 de
desembre d’enguany.

Els ciutadans poden concer-
tar les visites a qualsevol dels 77
punts d'atenció disponibles dis-
tribuïts per tota la demarcació de
Barcelona. Els convenis preveuen
el desplaçament d’un advocat a
les dependències dels Serveis
Públics de Consum de les co-

marques de Barcelona que, prè-
via visita concertada, atén de for-
ma individualitzada i gratuïta
les diverses consultes dels con-
sumidors. 

Les persones afectades reben
un primer consell orientador
d’un advocat especialista i in-

formació sobre la conveniència
d'acudir als tribunals o de recó-
rrer a les vies alternatives de re-
solució de conflictes, però no es
redacta cap document ni es tra-

mita cap assumpte. Aquest ser-
vei també assessora els ciuta-
dans respecte del dret a accedir
a l'assistència jurídica gratuïta i
de la documentació necessària
per sol·licitar-la.

Des que es va iniciar aquest
servei l’estiu de l’any passat,
s’han atès 4.618 famílies que
han generat 5.483 consultes, de
les quals 4.788 han estat per
contractes afectats per una clàu-
sula abusiva, cosa que repre-
senta el 87% de totes les con-
sultes. 852 famílies han pogut
acollir-se al dret a justícia gra-
tuïta i han estat assessorades a
l’efecte.

També hi ha hagut 2.903
consultes on el consumidor ha-
via tingut un contacte previ amb
el banc.

SUPORT ALS CONSUMIDORS
Els acords amb els col·legis pro-
fessionals d’advocats se sumen

a les accions de suport als con-
sumidors que la Diputació de
Barcelona impulsa des de fa me-
sos per acompanyar-los en les
seves reclamacions per les clàu-
sules abusives.

Per atendre aquestes con-
sultes, la corporació ha aug-

mentat fins als 2 milions d’euros
el pressupost destinat als Serveis
Públics de Consum. També ha in-
tensificat la formació específica
en clàusules abusives als tèc-

nics d’aquests Serveis (77 mu-
nicipals i 7 comarcals) i s’han fet
150 xerrades i tallers arreu del te-
rritori que han comptat amb
l'assistència de més de 8.000
persones.

A més, en els 224 municipis
que no disposen de Servei Públic
de Consum propi, els ciutadans
poden realitzar les seves con-
sultes directament i de manera
presencial a través de les Unitats
Mòbils d’Informació al Consu-
midor (UMIC).

La Diputació de Barcelona
ofereix també consells i infor-
mació sobre els protocols de
les entitats bancàries, adreces de
contacte, l’agenda d’accions for-
matives i un formulari de recla-
mació a través de la seva pàgina
web.

Amb tot, per a més informació
es pot consultar el següent enllaç:
https://www.diba.cat/es/web/con-
sum/clausula-terra.

Al costat de les persones
» La Diputació de Barcelona ajuda els consumidors en les reclamacions per clàusules abusives

» Ja s’han atès 4.618 famílies, de les quals 852 amb dret a justícia gratuïta i assessorades a l’efecte

Els ciutadans poden concertar les visites a qualsevol dels 77 punts d’atenció disponibles distribuïts per tota la demarcació de Barcelona. Foto: iStock

El 87% de les
consultes han estat

per contractes 
afectats per una
clàusula abusiva

Els convenis amb
els Col·legis 

Professionals de
l’Advocacia acaben
el 31 de desembre 

Pàgines especials
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Montgat | Tiana

TIANA4Els socialistes de Tiana
es preparen per a les eleccions
municipals del maig de l’any vi-
nent. El PSC celebrarà avui 25
d’octubre una assemblea ex-
traordinària on escollirà el can-
didat o la candidata a liderar la
seva llista per als pròxims co-
micis locals.

Els candidats o candidates
hauran d’haver estat propo-
sats per la Comissió Executiva
de la Federació, per la Comis-
sió Executiva de l’Agrupació o

per un terç dels membres as-
sistents a l’assemblea per tal de
poder ser escollits entre els mi-
litants.

Ara mateix, l’Ajuntament de
Tiana el governa el PSC amb Es-
ter Pujol com a alcaldessa. Els
socialistes governen en minoria,
amb només quatre dels 12 regi-
dors del Ple, després que ERC
(amb dos regidors) trenqués el
pacte de govern per les diferèn-
cies entre ambdues formacions
respecte al procés sobiranista.

MONTGAT4L’alcaldessa de
Montgat, Rosa Funtané (ERC),
s’ha acollit al seu dret a no de-
clarar aquest dimarts a la Ciutat
de la Justícia, on ha estat citada
per haver col·laborat amb el re-
ferèndum de l’1 d’octubre.

“Hem aconseguit moltes co-
ses, però ara continuem enda-
vant per aconseguir tot el que el
poble ens demana, perquè volem
complir amb el mandat que ens
han donat”, va manifestar l’al-
caldessa al sortir dels jutjats.

Polítics com l’alcalde d’Alella,
Andreu Francisco, l’exalcaldes-
sa de Badalona, Dolors Sabater,
i el regidor badaloní d’ERC,
Oriol Lladó, van anar fins a la
Ciutat de la Justícia per donar
suport a l’alcaldessa de Montgat.

Funtané es va acollir al seu
dret a no declarar per recoma-
nació dels seus advocats. L’al-
caldessa de Montgat explica que
no va rebre cap pregunta per part
del jutge i que ara ha d’esperar la

decisió de la Fiscalia, que podria
demanar la seva imputació per
delictes de desobediència, pre-
varicació o malversació.

“DRETS FONAMENTALS”
En declaracions a Línia Nord,
Funtané ha qualificat el procés
judicial d’“indigne”, perquè “es-
tan polititzant un fet que és un
tema ciutadà”. “És la voluntat
ciutadana i nosaltres vam ser es-
collits per complir el mandat
que ens encarrega el poble, i el
que no es pot vulnerar és la de-
mocràcia ni els drets fonamen-
tals”, conclou l’alcaldessa.

Funtané s’ha acollit al seu dret a no declarar. Foto: ERC Montgat

Funtané no declara davant el
jutge i titlla el procés d’”indigne”

El PSC tria avui el cap de llista 
per a les eleccions municipals

BADALONA4L’Associació de
Comerciants de la Salut, a Ba-
dalona, té una nova presidenta.
Núria Rodríguez, propietària de
la històrica Xurreria Rodríguez,
agafa el relleu d’Óscar Palma al
capdavant de l’entitat. “Intenta-
rem tirar endavant un comerç de
barri, proper i cuidat, dins de les
petites possibilitats que tenim”,
explica la nova presidenta de l’as-
sociació a Línia Nord.

Rodríguez detalla que una de
les principals mesures que in-
tentarà promoure entre els ne-
gocis de l’eix comercial de la
Salut serà l’especialització del pe-
tit comerç que els permeti dife-
renciar-se de les grans àrees co-
mercials. “El petit comerç sem-
pre ha de fer un doble esforç,
perquè s’ha de cuidar molt el
client amb un producte molt
específic i amb una atenció per-
sonalitzada”, comenta.

Els canvis en els hàbits de
consum, segons la nova presi-
denta de l’associació, són un
dels principals factors contra els

quals haurà de lluitar el petit co-
merç de la zona. Rodríguez as-
senyala que “fa deu anys era im-
possible que un divendres a la
tarda es prioritzés viatjar i la
gent es quedava més a les zones
comercials”. 

Per intentar contrarestar
aquesta situació, l’Associació
de Comerciants de la Salut con-

tinuarà programant activitats
per dinamitzar el barri, com
ara la Fira Medieval que se ce-
lebrarà el 16 i 17 de novembre.
Rodríguez destaca també que ja
estan preparant la Diada In-
fantil de Nadal del 22 de des-
embre, que serà una festa amb
diverses activitats adreçades
als nens i nenes del barri.

Rodríguez (dreta) és la nova presidenta dels comerciants de la Salut. Foto cedida

L’associació de comerciants 
de la Salut estrena presidenta

Comerç

Tiana |“Mou-te per Tiana” consciencia els veïns
L’Ajuntament de Tiana ha celebrat la setmana de la mobilitat sostenible aquest 21
d’octubre amb un ventall d’activitats al carrer: un duatló infantil, una pedalada fa-

miliar i dues master class d’spinning. També s’ha inaugurat el nou carrer Matas.

Pagaments | La Generalitat, al dia amb les farmàcies
La Generalitat ha aconseguit posar-se al dia en els pagaments dels medicaments 
a les farmàcies després que el 5 d’octubre pagués la factura dels fàrmacs de l’agost. 
Això suposa recuperar la normalitat en els pagaments el dia 5 de cada mes.

AJUTS4Tiana vol fer créixer el
seu petit comerç. Per aquest
motiu, l’Ajuntament ha convocat
la segona tanda d’ajuts per al fo-
ment del comerç i els serveis lo-
cals. Des del 2 de novembre i fins
a finals de mes, qualsevol per-
sona -física o jurídica- empa-
dronada a Tiana i que comuni-
qui l’inici d’una nova activitat
econòmica podrà demanar
aquestes ajudes, que van des
dels 1.500 fins als 2.500 euros.

El consistori valorarà els be-
neficis que aquesta nova oferta

comercial representa pel teixit
econòmic del municipi, així com
el fet que no existeixi una altra
oferta similar o el caràcter sin-
gular que tingui el nou servei o
negoci proposat.

A més, l’Ajuntament de Tia-
na també oferirà ajuts a tots
aquells establiments que hagin
efectuat obres d’adequació i mo-
dernització entre el gener i el
desembre d’aquest any. El criteri
d’accés a l’ajut serà per ordre d’a-
rribada i fins a l’esgotament de
la partida pressupostària.

Tiana incentiva la creació 
de nous comerços i serveis

Imatge d’arxiu d’una assemblea del PSC de Tiana. Foto: PSC

“El que no es pot
vulnerar és la
democràcia”, afirma
Funtané a Línia Nord
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Esports

Diumenge a dos quarts d’una del
migdia la Penya afronta un dels
partits que, des de que apareix el
calendari, està marcat en vermell
per a l’afició i per als jugadors: el
derbi al Palau Blaugrana con-
tra el Barça Lassa.

L’expedició verd-i-negra que
viatjarà cap a Barcelona estarà
formada per tota la primera plan-
tilla excepte els lesionats Dakota
Mathias i Luke Harangody, de
manera que Carles Duran podria
tornar a incloure els vinculats Joel
Parra i Terrence Bieshaar, que ja
han format part de la dinàmica de
l’equip en els darrers enfronta-
ments. Xabi López-Arostegui,
que va ser baixa en el matx con-
tra el GBC de diumenge a l’O-

límpic per una contusió al genoll,
hauria d’entrar a la llista.

Els verd-i-negres, que han
mostrat un bon nivell de joc en
totes les jornades, voldran acon-
seguir un bon resultat en un es-
cenari històricament difícil per
als verd-i-negres, que només
han aconseguit dos triomfs en el
que va de segle.

El Barça, per la seva banda,
afronta el derbi com una pico-
nadora a la lliga, on ha guanyat
els cinc partits. Els d’Svetislav Pe-
sic colideren la taula amb el Ma-
drid, però igual que va passar fa
unes setmanes en la prèvia del
matx contra la Penya, afrontaran
demà un partit d’Eurolliga, amb
visita a la pista del Darussafaka
de Turquia. Així, doncs, l’aspec-
te físic serà una de les claus de
l’enfrontament, el partit més
atractiu de la sisena jornada.

Per altra banda, els de Duran

van posar-se al dia ahir al vespre,
recuperant el partit pendent de la
primera jornada que es va
anul·lar pels problemes amb el
marcador. La Penya va visitar el
Pazo dos Deportes de Lugo, la
casa del Breogán, quan ja s’havia
tancat l’edició de Línia Nord.

La Penya afronta el derbi 
al Palau en línia ascendent

» Xabi López-Arostegui es reincorpora al grup després de la lesió
» L’equip va recuperar ahir el partit ajornat a la pista del Breogán

L’Industrias Santa Coloma
defensa la seva setena posició

Després d’aconse-
guir la tercera vic-
tòria en sis jornades
divendres passat al

Pavelló Nou (5-3 contra l’Ante-
quera), l’Industrias Santa Colo-
ma  afronta la visita de demà a la
tarda a la pista de l’Osasuna
Magna amb un objectiu clar:
defensar la setena posició que l’e-
quip ocupa ara mateix.

La fatiga (i més concreta-
ment la recuperació d’aquesta)
serà una de les claus del matx, ja
que els dos equips afrontaven
ahir partits de Copa (tot i que el
desplaçament dels navarresos
era més llarg). Esportivament, els

colomencs voldran aprofitar els
dubtes que l’Osasuna està dei-
xant en aquesta recta inicial de
temporada, que fan que el con-
junt d’Imanol Arregui només
hagi guanyat un partit i que es-
tigui dues posicions i tres punts
per sobre del descens. A la plan-
tilla verda hi juga l’exIndustrias
Eric Martel.

COPA DEL REI
Per altra banda ahir, en el mo-
ment del tancament d’aquesta
edició de Línia Nord, el conjunt
colomenc estava jugant el partit
de la ronda de setzens de final de
la Copa del Rei a Pallejà.

Un moment de l’enfrontament a l’Olímpic del curs passat. Foto: CJB

Jornada rodona amb triomfs
del Seagull i el Sant Gabriel

BARCELONÈS NORD4Per ter-
cera vegada en la temporada i se-
gona de forma consecutiva, el Se-
agull i el Sant Gabriel van tancar
la jornada amb llurs victòries.
Això permet que les gavines man-
tinguin la primera plaça i que el
Sangra segueixi perseguint el
grup dels quatre capdavanters.

Les de Jordi Ferrón van donar
un cop de puny sobre la taula
guanyant en un escenari tradi-
cionalment complicat, el Muni-
cipal de Son Sardina (1-4). Mò-
nica Orteu i Pilar Garrote van en-
carrilar el matx, que Irina Uribe

sentenciaria abans del descans.
Queralt Gómez va fer l’1-4 defi-
nitiu, ja a la segona meitat. Les
badalonines rebran un Espanyol
B en hores baixes aquest diu-
menge a les 12 del migdia.

Per la seva banda, el Sant
Gabriel continua sent la sorpre-
sa agradable de l’inici de curs. Les
de José González van guanyar a
Pallejà (1-2) amb dues dianes de
Navas i Chivi abans del minut 60.
L’equip ha sumat 10 dels últims
12 punts i voldrà mantenir la
seva dinàmica diumenge al Ruiz
Casado contra l’AEM.

8 medalles per al Lee-Young
al Campionat de Catalunya

BADALONA4Quatre ors, dues
plates i dos bronzes. Aquest és el
botí que el gimnàs-escola Lee-
Young va obtenir en una nova
edició del Campionat de Cata-
lunya de taekwondo pumses,
tant infantil com adult. Aquesta
competició es va disputar el pas-
sat diumenge 14 d’octubre al po-
liesportiu de la Mar Bella, a Bar-
celona. El club va acudir a la cita
amb 13 esportistes, mentre que el
total de participants de la com-
petició va ser de 650 persones.

Els millors resultats van ser
per a Marc Mulet, que va ser el
millor en la categoria sènior
masculina, per a Sara Gutié-
rrez, que va aconseguir la victò-

ria en la categoria sènior 1 fe-
menina, per a Raúl Soto, campió
sènior 2 masculí, i per a l’equip
cadet, format per Mulet, Oriol
Navarro i David García.

Aquests, però, no van ser els
únics esportistes del club que van
pujar al podi a Barcelona. D’a-
questa manera, García va ser
subcampió cadet (perdent la
gran final contra el seu company
Mulet), mentre que Raúl Fidal-
go va penjar-se també la meda-
lla de plata en la categoria júnior.

Els podis del Lee-Young a la
competició es van tancar amb els
bronzes d’Anna Sánchez a la
categoria sènior 1 de María del
Carmen Saucedo a sènior 2.

Pau Arriaga
BADALONA

Badalona | Obren les inscripcions per a la Cursa d’Orientació Solidària
La Fundació Salut Alta ja ha obert el procés d’inscripcions per a la Cursa d’Orientació Solidària que se

celebrarà el pròxim 18 de novembre. Sota el lema Mou-te per la Salut Alta!, convida a descobrir el que
s’amaga pels carrers de la Salut. El Club d’Orientació de Catalunya col·labora amb l’organització.

EL TSJC DESCARTA
INVESTIGAR ALBIOL

4Institucionalment, fa uns
dies es va conèixer que el
Tribunal Superior de Justí-
cia de Catalunya (TSJC) no
investigarà l’exalcalde ba-
daloní Xavier García Albiol
per presumptes subven-
cions irregulars al club quan
era alcalde. El dirigent po-
pular ha negat aquests fets
en diverses ocasions.
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Llibres Teatre

Miedo és una obra de teatre i un disc,
però el disc, després d’alimentar el mu-
sical, va acabar donant voltes i tombs
per ser una obra seriosa que viu més
enllà de les necessitats dramàtiques
del teatre. I és que cada cançó de l’àl-
bum és una peça diferent de la seva
corresponent a l’obra teatral. Això sí, la
temàtica és la mateixa: la por.

Música Pelis i sèries

Miedo
Albert Pla i Raül Refree

L’esperit de Montmartre
El CaixaForum de Barcelona acull fins al 20 de gener l’exposi-
ció ‘Toulouse-Lautrec i l’esperit de Montmartre’,  una mostra
sense precedents a Catalunya que tracta els principals as-
pectes de l’art francès radical de finals del segle XIX. L’any
1880 Montmartre era un lloc marginal, empobrit i apartat
de París, però en un període relativament breu es va trans-

formar en el centre literari i artístic de París. Un esperit, el del
títol de la mostra, que va ser un estat d’ànim i una mentalitat

avantguardista que van practicar nombrosos artistes, 
el més destacat dels quals va ser Henri de Tolouse-Latrec.     

No t’ho perdis

M À X I M  H U E R T A
La fitxa

ÉS FAMÓS PER...

ELS FANS...

Ser un periodista d’àmbit estatal
Es va donar a conèixer al programa d’Ana Rosa Quintana

Presentar el seu nou llibre a l’FNAC
Es tracta d’una guia de la capital francesa, París

Li donen el seu suport incondicional 
Després del seu pas fugaç pel ministeri de Cultura

QUÈ HA FET?

Bárbara Lennie, Marisa Paredes, Àlex
Brendemühl o Oriol Pla conformen el
repartiment d’una de les pel·lícules es-
panyoles més interessants de la tardor.
Petra no sap qui és el seu pare i tot just 
després de la mort de la seva mare co-
mença una cerca que la porta a conèi-
xer el Jaume, un artista plàstic poderós
i que té pocs escrúpols.

Petra
Jaime Rosales

L’escriptora salvadorenya Claudia Her-
nández s’estrena en el món de la no-
vel·la amb ‘Roza tumba quema’, un lli-
bre que narra les dificultats d’una mare
que ha de lluitar per les seves filles en-
mig d’una societat en reconstrucció
després d’haver patit una de les gue-
rres més sagnants que es van viure a
Amèrica Central el segle passat.

Roza tumba quema
Claudia Hernández

Aquesta paròdia sobre els Jocs Florals
on Rusiñol denunciava l’idealisme
exaltat d’un certamen que s’havia con-
vertit en instrument de propaganda
del nou catalanisme polític va provo-
car molta crispació a la societat de l’è-
poca. Ara, Jordi Coll la torna a posar en
escena en forma de musical esbojarrat. 

Al Teatre Nacional de Barcelona.

Els Jocs Florals de Can Prosa
Santiago Rusiñol

El periodista Màxim Huerta va omplir dijous 18 d’oc-
tubre l’FNAC del Triangle de Barcelona per presentar
el seu darrer llibre Paris sera toujours Paris. En aquesta
ocasió, l’escriptor dona forma a una guia de la capital

francesa ambientada en els anys vint que compta
amb les il·lustracions de l’artista Maria Herreros. L’acte
va tenir una repercussió mediàtica especial perquè
va ser una de les primeres aparicions públiques de
Huerta després del seu pas fugaç pel ministeri de
Cultura. Sobre aquest tema, el que va ser col·la-
borador del programa d’Ana Rosa Quintana no
va voler fer massa referències, però va afirmar
que se sentia molt orgullós d’aquest episodi
de la seva vida. A més, Huerta va assegurar
que el llibre Paris sera toujours Paris tenia un

significat molt especial per a ell i va afegir que
gràcies a aquesta publicació editorial recupera

“la il·lusió adormida, que no perduda”.

Viu en línia | Just Dance 2019
Aquest títol farà que ens aixequem del sofà per ballar amb 

vuit coreografies diferents de temes musicals d’estils variats.

QUI ÉS?

Famosos
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DIUMENGE 28 D’OCTUBRE
19:00 Partit de futbol corresponent a la desena

jornada del grup 3 de Segona Divisió B en-
tre el CF Badalona i el CD Castellón. / Muni-
cipal de Badalona.

DIUMENGE 28 D’OCTUBRE
18:30 L'associació Ammame torna a organitzar

el MusicalMent, una activitat a favor de la sa-
lut mental, que se celebrarà aquest diu-
menge i que s’anomena Va de gòspel, no?. /
Auditori Can Roig i Torres.

30 I 31 D’OCTUBRE
Tarda El dia 30 es farà un escape room en el qual

caldrà escapar de la cripta del vampir abans
no es desperti. Els dies 30 i 31, a més, es po-
drà gaudir del túnel del terror. / Centre de Re-
cursos per a Joves Rellotge XXI.

DEMÀ 26 D’OCTUBRE
20:30 L’Escola Municipal de Música Benet Bails

celebra durant tot aquest curs 2018-2019 el
10è Cicle de Concerts Pedagògics, que es po-
sarà en marxa amb un recital demà al ves-
pre. / Casal de Cultura.

DISSABTE 27 D’OCTUBRE
Matí Sant Adrià recolza una bona causa. Demà

passat se celebrarà la desena edició de la Jor-
nada per l'adopció i contra l'abandonament
animal, per difondre la tinença responsable.
/ Plaça de la Vila.

DEMÀ 26 D’OCTUBRE
A partir de les 20:30 Un lugar tranquilo iDé-

jame salir seran les dues pel·lícules que es pro-
jectaran durant la tarda de demà en el marc
del cicle de Cinema de terror de Halloween.
/ Sala Pau Casals.

DISSABTE 27 D’OCTUBRE
17:00 L’Associació de Veïns Turó del Mar i As-

pamoti han preparat l’edició d’enguany de la
Castanyada popular amb tallers i activitats.
/ Rambla del Turó del Mar.

AVUI 25 D’OCTUBRE
17:30 Anna Tarambana és el nom de la narra-

ció que s’emmarca en el cicle Parcs i Biblio-
teques, naturalment! Coordina Mon Mas. / Bi-
blioteca Can Baratau.

El Banc de Sang i Teixits instal·larà una
de les seves unitats mòbils per reco-
llir les donacions dels veïns i veïnes. /
Plaça de les Mallorquines.

Una tarda de donacions 
de sang a les Mallorquines
Demà 26 d’octubre a les 17:00

L'escriptor Pedro Cano és l'autor d'un
espectacle, basat en un dels seus per-
sonatges, anomenada Coses de Depo-
yas que no cotitzen en borsa. / Sala Mi-
quelet del Teatre Sagarra.

Pedro Cano presenta un
espectacle a la Sala Miquelet

Avui 25 d’octubre a les 20:15

L’associació Dones en Moviment celebra
la recta final del seu vintè aniversari
amb exposicions, trobades d’entitats
i altres activitats. / Seu de l’entitat (ca-
rrer Víctor Balaguer).

Recta final del 20è aniversari
de l’associació Dones en Moviment

Fins al 27 d’octubre

Narracions, de Franz Kafka, serà l’obra
escollida per tractar en l’edició de
demà, l’última del mes, del Club de lec-
tura. / Biblioteca Can Baratau.

L’obra de Kafka, protagonista
del pròxim Club de lectura
Demà 26 d’octubre a les 19:00

agenda@comunicacio21.com

Badalona Montgat TianaSant AdriàSanta Coloma
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